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Protokoll fört vid pensionärsrådets sammanträde den 11 december 2012 
 
Justerat den 12 december 2012 
  
 Godkänt via e-post 
Marianne Svensk    Bertil Andersson 
                        
Plats: Trekantens servicehus 
Tid:  Kl. 10.00-12.00 
 
Närvarande 
Marianne Svensk ordförande PRO 
Eiwor Arthursson ledamot PRO 
Valter Lund  ledamot PRO 
Lars Åsberg ledamot SPF 
Rolf Lindquist  ledamot  SPF  
Bertil Wretlund         ersättare                      PRO 
Bertil Andersson ersättare PRO 
Ingrid Eriksson ersättare  SPF 
Gunnar Carlsson ersättare SPF 
  
Förhinder 
Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 
Yvonne Goldberg  avdelningschef för personalfrågor och utförare inom äldreomsorgen 
 
Förvaltningen 
Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 
Anneli Rydström  sekreterare   
 
 
§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordförande hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 
öppnat.  

 
§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  
 
§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Bertil Andersson utsågs att justera dagens protokoll. 
 
§ 4.  Anmälan av protokoll 
 
 Pensionärsrådet 2012-11-20 

Följande förtydligande gjordes till protokollet. Vid sammanträdet den 20 november 
gick Bertil Wretlund PRO in som ledamot för Valter Lund PRO.  
 



                               PROTOKOLL    NR 11/2012 
              SAMMANTRÄDESDATUM 2012-12-11 

                               SID 2 (5) 
                                                                                                                                                                                                               

 

 
Karin Wilborg informerade från KPR angående lämplighetsprövning och inte från 
SPF:S distriktsstyrelse, som det står i protokollet.   

 
 Rådet för funktionshinderfrågor 2012-11-15 

Pensionärsrådet stödjer rådet för funktionshinderfrågors synpunkter om att det finns 
för få återvinningsstationer i stadsdelsområdet. Pensionärsrådet anser också att 
återvinningskärlen behöver tömmas oftare och anpassas bättre till hur avfallet ser ut. 
Återvinningsstationerna är inte anpassade utifrån förpackningarna. Plast och 
kartonger tar stor plats och kärlen blir ofta fort fyllda, vilket medför att avfallet ställs 
vid sidan om.  

  
 Stadsdelsnämndens protokoll 2012-11-22 

Angående ärende 2 om minnestavla över Olle Engkvist i Sannadalsparken. 
Pensionärsrådet anser att namnet Sannadalsparken ska behållas och att det inte finns 
något skäl till att sätta upp en minnestavla. 
 
Angående ärende 12 om återvinningsstationer stödjer pensionärsrådet 
oppositionens uttalande om att det bör finnas fler stationer vilket skulle göra att de 
som är utan bil lättare skulle nå en station. Dessutom borde fler stationer även 
medföra mindre nedskräpning.  
 
Angående ärende 13 om förändring av upplåtelseformer och inkomster inom 
stadsdelsnämndsområdet. Pensionärsrådet konstaterar att antalet hyreslägenheter 
minskar i stadsdelsområdet. Detta är en utveckling av bostadpolitiken som rådet är 
emot. Det måste finnas en bra balans mellan hyresrätter med rimliga hyror och 
bostadsrätter i området, så att alla, inte minst ungdomarna, har råd att bo.  
 
Angående ärende 15 om stadens program för stöd till anhöriga. Pensionärsrådet 
påminde förvaltningen om att inbjuda äldreomsorgens anhörigkonsulent till rådet 
under våren för information.   
 
Angående ärende 27 gällande skrivelse om riktlinjer inom äldreomsorgen. 
Pensionärsrådet stödjer skrivelsen om att det bör göras en utredning av 
tillämpningen av stadens riktlinjer för handläggning av ärenden inom 
äldreomsorgen, samt att det bör göras en översyn av riktlinjerna för 
biståndsbedömningen. Pensionärsrådet anser att fler äldre bör ges möjlighet att få 
flytta till en servicehuslägenhet. 

 
§ 5. Aktuell information från stadsdelsförvaltningen 

 
Trekantens servicehus 
Anneli Rydström rapporterade om planeringen och det fortsatta arbetet med flytten 
på Trekantens servicehus. 
 
Den 4 december inbjöds boende och anhöriga till informationsmöte, där Gunnar 
Ohlsén och Yvonne Goldberg informerade om att det inte blir någon 
beroendemottagning på Trekantens servicehus. Utredningen visade att det blir alltför 
stora ombyggnationer som skulle innebära störningar för de boende, vilket inte är 
acceptabelt. Det socialpsykiatriska boendet inrättas på våningsplan 1 istället för på 
våningsplan 2. På informationsmötet framkom att det varit en del problem vid 
återflytten. 
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Anneli Rydström informerade pensionärsrådet att den planerade flytten inte fungerat 
tillfredställande, vilket förvaltningen beklagar.  
 
Ingrid Widebäck berättade att det socialpsykiatriska boendet vänder sig till personer 
som är 55+. Flera av de boende kommer dock att vara äldre, enligt Ingrid. Alla 
badrum i servicehuset byggs om. Servicehuset kommer att ha 89 
servicehuslägenheter. 
 
Några lägenheter på Trekantens servicehus, kan vara på olika våningsplan, kommer 
att reserveras för tillfälliga behov. Ett sådant behov är när en persons lägenhet i 
ordinärt boende behöver bostadsanpassas, vilket tar ca 3-4 månader. 

 
 Verksamhetsplan och budget 

Pensionärsrådet ställde frågor kring förslaget till verksamhetsplan 2013 och som 
besvarades av Ingrid Widebäck och Anneli Rydström. 
 
Förvaltningen undersöker närmare pensionärsrådets fråga om hur lång kötid det är 
till trygghetsboende och seniorboende.   
 
I verksamhetsplanen tas upp att brukarnöjdheten ska öka vilket inte riktigt framgår 
av årsmålen, menade rådet. Anneli Rydström informerade att rådet ska få ta del av 
en sammanställning kring utvecklingen av årsmålen och resultaten i samband med 
verksamhetsberättelsen.  

 
 Inbjudan till föreläsning 

Pensionärsrådet har fått en inbjudan till seminarium om aktuell forskning inom 
äldreområdet den 15 januari, kl. 12.30-16.30. Inbjudan delades ut. Bertil Andersson 
och Lars Åsberg (som går istället för Gunnar Carlsson) anmälde sig. 
 
Sammanställning av delegationsbeslut 2010 och 2011 
Den sammanställning som delades ut vid pensionärsrådets förra sammanträde tas 
upp på nästa sammanträde och kompletteras då med uppgifter för 2012.  

 
§ 6. Ärenden till stadsdelsnämnden 2012-12-12 

Pensionärsrådet gick igenom ärendena till stadsdelsnämnden.  
 
Ärende 2: Förslag att sätta upp en liten skylt vid de platser som är ett resultat av 
medborgarförslag 
Pensionärsrådet ställer sig bakom förvaltningens förslag.  

 
Ärende 3: Verksamhetsplan och budget 2013 
Pensionärsrådet påtalade att snöröjning och halkbekämpning ska ingå i 
stadsdelsnämndens mål om att boende ska känna trygghet. Detta är i högsta grad en 
trygghetsfråga. Äldre har stora svårigheter att ta sig ut när det är snö och halt. Många 
äldre är också rädda att halka och skada sig, vilket skapar otrygghet. Se även  
ärende 8.  
 
Pensionärsrådet anser att det är svårt för de äldre att välja utförare, utifrån den 
information som finns på stadens hemsida under Jämför Service. Anneli informerade 
att resultaten från årets brukarundersökningar kommer att redovisas på Jämför 
Service, vilket kan ge en viss information om brukarnas nöjdhet med verksamheten. 
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 Ärende 4: Redovisning av utredningsuppdrag om Trekantens servicehus 
Pensionärsrådet hade inget ytterligare att tillägga.  

 
Ärende 5. Förslag till ledningssystem för systematiskt kvalitetsarbete 
Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 
 

 Ärende 7: Förlängning av avtal med Svensk Markservice om parkskötsel 
Pensionärsrådet anser att parkvägarna är dåligt plogade. Rådet undrade vilka 
kontroller som görs inför en förlängning av avtal.  
 
Ingrid Widebäck informerade att förvaltningen genomför regelbundna uppföljningar 
och kontroller med entreprenören innan en avtalsförlängning föreslås. Båda parterna 
ska också vara överens om att man vill fortsätta.  
 
Ärende 8: Tryggheten i stadens parker 
Pensionärsrådet anser att halkbekämpning borde ingå i trygghetsbegreppet. 
Halkolyckorna drabbar framförallt de äldre och är också mycket kostsamma för 
samhället. Frågan måste tas på allvar. Pensionärsrådet föreslår att 
trygghetsvandringar även genomförs under vintertid då det är snö, för att kontrollera 
snöröjningen på parkvägar som är stadsdelsnämndens ansvar. 
 
Ärende 13: Programsamråd för Aspudden och Midsommarkransen 
Pensionärsrådet framförde att man är emot att grönområden tas i anspråk vid 
nybyggnationer. Detta sker alltför ofta, vilket är synd. 
 

§ 7. Rapport från förtroenderåden 
 
Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: 43 deltagare följde med på julresa till 
Steninge den 4 december, som var mycket uppskattad.  

 
Nybohovs förtroenderåd, Marianne Svensk: Marianne hade inget nytt att rapportera 
från Nybohovs förtroenderåd. 

 
Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Lucia firas på torsdag. Den 17 
december blir det julfest på Trekantens servicehus, som arrangeras i samarbete med 
PRO.  

 
Åsens och Kransens förtroenderåd, Bertil Andersson: Förtroenderådet och PRO 
anordnar grötlunch idag den 11 december. Hemtjänstpersonalen hade inte möjlighet 
att hjälpa till i år.   

 
Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: På onsdag anordnas luciafirande 
med två klasser från Herrängens skola. Restaurangen bjuder barnen på saft och 
bulle.  
 
Lars tycker att det fungerar bra med den nya restaurangentreprenören, det är 
trivsamt i restaurangen och maten smakar bra.   
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§ 8. Förslag till sammanträdestider 2013 

Pensionsrådets sammanträder tisdagar, kl. 10.00-12.00 med förmöte kl. 9.00-10.00. 
Lokal: Besöksrum 1, plan 9. 
 
5 februari, 19 mars, 16 april (nytt) 21 maj, 11 juni, 27 augusti, 24 september,  
22 oktober (nytt), 26 november och 17 december. 

 
Information som framkommit efter pensionärsrådets sammanträde.  
Presidiet kommer att flytta sina möten 2013 från måndagar till torsdagar veckan 
före nämnd. Ett önskemål är då att träffa pensionärsrådet kl. 15:30 en timme före 
presidiet i april och oktober, dvs 11 april med presidiet och 17 oktober med 
gruppledarna/representanter från partierna.  
 
Nytt förslag på sammanträdestider bifogas. Separata tider föreslås för 
pensionärsrådets möten och mötena med nämndens presidium/gruppledare i april 
och oktober. Detta för att hinna få ut ärendena till pensionärsrådet. 

 
§ 9.   Övriga frågor 
                - 
§ 10. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 5 februari, start med förmöte kl. 9.00. 
Lokal: Förvaltningen, plan 9, besöksrum 1. 

 
§ 11.   Sammanträdet avslutas 

Ingrid Eriksson avgår som ersättare i pensionärsrådet och avtackades av 
pensionärsrådet och förvaltningen med en present som överlämnades av ordförande.  
 
Pensionärsrådet tackade Ingrid och Anneli för årets arbete med blommor samt 
skickade med hälsning och blomma till Yvonne.  
 
Ordförande tackade alla för dagens möte och önskade alla en god jul och ett gott nytt 
år. Sammanträdet förklarades därmed avslutat.  
 
Därefter intogs en gemensam lunch på Trekantens restaurang.  

 
 
Vid protokollet: Anneli Rydström 


